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دنيا حيدري

نتيجه عكس قانون سقف قرارداد!
قرار بود مانع تراش��ي كنند براي زياده خواهي بازيكنان و حاتم بخش��ي 
مديراني كه چون از جيب ملت خرج مي كنند، زحمت نه گفتن به ارقام 
نجومي كه هيچ منطقي پشت آن نيست را به خود نمي دهند، اما همه چيز 

برعكس شده، حتي تعداد زياده خواهی هاي فوتبالی ها!
سروس��امان دادن به اوضاع نابس��امان مالي فوتبال كار آس��اني نيست. 
هيچ كس نمي تواند منكر اين مهم شود. با وجود اين مي توان از تجربيات 
تلخ و شيرين گذشته براي مديريت اوضاع درس گرفت. اما آيا تجربيات 
قبلي در قوانين جديد لحاظ مي شوند؟ اگر پاسخ مثبت باشد نبايد مدام 

شاهد تغيير قانون باشيم!
 فدراسيون فوتبال مدعي است در تلاش شبانه روزي براي كنترل اوضاع 
است. تلاشي با برگزاري جلسات متعدد با مسئولان و تيم ها و وضع قوانين 
مختلف، اما تلاشي كه نتواند نتيجه مثبتي در پي داشته باشد هر اندازه هم 

كه سخت و طاقت فرسا باشد، سودي ندارد. 
س��وم تيرماه بود كه فدراس��يون دس��تورالعمل قراردادها و سقف بودجه 
باش��گاه هاي فوتبال براي فصول 1403 تا 1406 را به باشگاه ها ابلاغ كرد. 
قانوني در پنج فصل با 59 ماده، دو تبصره و 14 بند، با تعيين سقف بودجه 
325 ميليارد توماني. قانوني كه نمي توان مدعي شد هيچ گونه تأثيري روي 
نقل وانتقالات بازيكنان نداشته، اما پرواضح اس��ت در حوزه مالي موفقيت 
چشمگيري نداشته است، چراكه اين روزها در عين ناباوري شاهد هستيم 
بازيكنان بي كيفيت و درجه چندمي كه گاهی از تيم هاي س��قوط كرده به 
دنبال تيمي در ليگ برتر براي خود هستند به زير 20 ميليارد تومان رضايت 
نمي دهند! جالب تر اينكه اين پيش��نهادات گزاف، ن��ه به تيم هاي مطرح و 
مدعي چون س��رخابي هاي پايتخت، تراكتور يا س��پاهان و گل گهر كه در 
مذاكره با تيم هايي مطرح مي ش��ود كه در نيمه پايين ج��دول قرار دارند و 
عمدتاً هشت شان گرو نه شان است و آه ندارند كه با ناله سودا كنند. اما اوضاع 
چنان بيخ پيدا كرده كه حالا بازيكنان درجه چندمي كه به لحاظ فني حرف 
خاصي براي گفتن ندارند هم به كمتر از چندده  ميليارد رضايت نمي دهند 
و با اين اوصاف دور از انتظار نيست كه فوتبال مثلًا حرفه اي ايران طي همين 
يكي، دو س��ال آينده بابت همين زياده خواهي بازيكنان و دست و دلبازي 
مديران بي كفايت با ورشكس��تگي روبه رو ش��ود، چراكه اگر تيمي به طور 
مستقيم به چاه نفت هم وصل باشد، ديري نمي پايد كه با اين رشد روزافزون 
توقعات بي جاي فوتبالي ها كفگيرش به ته ديگ مي خورد. به نظر مي رسد 
اوضاع چنان به هم ريخته كه حالا اگر فدراس��يون بخواهد هم نمي تواند به 
تنهايي كاري از پيش ببرد و اين نهادهاي نظارتي هستند كه بايد به موضع 

ورود پيدا كنند قبل از آنكه با دست درازي آقايان بيت المال به ته برسد!
نهادهاي نظارتي بايد مديران متخلف را پاي ميز محاكمه بكشانند و آنها 
را بازخواس��ت كنند. مديري را كه بدون هيچ خجالتي مي گويد به فلان 
بازيكن 35 ميليارد پيش��نهاد داديم، اما باش��گاهي ديگر با پيشنهادي 
دو برابر او را از چنگ ما بيرون كشيد! پيش��نهاد دو برابري باشگاه ديگر 

وحشتناك است، اما مگر 35 ميليارد تومان هم كم پولي است؟!
 اينكه يك باشگاه با دو برابر قيمت بازيكنان ديگر تيم ها را مي ربايد يك 
بحث اس��ت، اما اينكه با مطرح كردن ارقامي چون 35 ميليارد به دنبال 
عادي سازي پرداختي هاي نجومي باشيم، بحثي ديگر كه بايد قبل از كله پا 
كردن فوتبال جلوي آن گرفته ش��ود. وقت��ي مديرعامل يك تيم مطرح 
خيلي راحت از پيش��نهادهاي 17 ميلي��اردي و 35 ميلياردي صحبت 
مي كند و آن را دليل عدم موفقيت خود در فصل نقل و انتقالات مي خواند 
در واقع دارد به نوعي اين ارقام را كوچك نشان مي دهد. در چنين شرايطي 
جاي تعجبي نيست كه بازيكنان درجه چندم فوتبال از تيم هاي ضعيف 

درخواست حداقل 20ميليارد توماني داشته باشند!
ترديدي نيس��ت كه در فوتبال ايران كمتر بازيكني وجود دارد كه به لحاظ 
مالي يك چندم ارقام مطرح شده بي ارزد، اما واقعيت چشمان بسته نهادهاي 
نظارتي به بي كفايتي مديران است كه باعث زياده خواهي فوتباليست جماعت 
شده اس��ت. فوتباليس��تي كه اگر مطمئن بود درخواس��ت هاي هنگفت و 
بي قاعده اي كه مطرح مي كند مورد موافقت قرار نخواهد گرفت، حتي فكر 
مطرح كردن آن را هم به س��ر راه نمي داد، اما خ��وب مي داند اوضاع چنان 
آشفته اس��ت كه اگر اين مدير نش��د مدير بعدي حتماً براي عملي كردن 
خواس��ته او تا كمر خم خواهد ش��د. با اين اوصاف چرا تا جايي كه تيغش 

مي برد، پيش نرود وقتي هيچ عوامل بازدارنده اي مقابل خود نمي بيند.

شروع مسابقات 

شيوا  نوروزي
      گزارش  یک

رش�ته كش�تي 
همه را به كسب 
مدال هاي رنگارنگ و به اهتزاز درآمدن پرچم 
وطن مان در پايتخت فرانسه اميدوار كرده است. 
دي�روز مه�دی الفت�ی در فينال پ�رش خرک 
ژيمناستيک به مقامی بهتر از هفتمی دست پيدا 

نکرد تا همچنان در حسرت مدال باشيم.
         

دهمين روز از بازي هاي المپيك پاريس همزمان 
اس��ت با آغاز رقابت كشتي گيران فرنگي. كشتي 
ورزش اول ايران به حس��اب مي آي��د و ايراني ها 
مدت هاست كه منتظر درخشش گوش شكسته ها 
در بزرگ تري��ن آوردگاه ورزش جهان هس��تند. 
مه��دي محس��ن نژاد و امي��ن مي��رزازاده، دو 
فرنگي كاري هستند كه امروز مي توانند با گذشتن 
از سد حريفان ش��ان به نيمه نهايي صعود كنند و 
فردا براي رسيدن به سكو و كسب مدال به جنگ 
رقبا بروند. مس��ابقات كشتي المپيك در هر وزن 

طي دو روز برگزار مي شود. 
   مسئوليت سنگين

ش��ش فرنگ��ي كار كش��ورمان از ام��روز روي 
تش��ك مي روند تا پس از ماه ها تمرين و تلاش 
شبانه روزي براي هدف شان بجنگند. در المپيك 
توكيو يك طلا و يك برنز نصيب كشتي فرنگي 
ايران ش��د و حالا كه در هر ش��ش وزن صاحب 
نماينده هس��تيم، انتظ��ار مي رود ش��اگردان 
حس��ن رنگرز بهتر از دوره قبل نتيجه بگيرند. 
محمدهادي س��اروي تنها فرنگي كاري اس��ت 

كه تجربه كس��ب مدال المپيك )برنز توكيو( را 
در كارنامه دارد. 

س��بك وزن و س��نگين وزن فرنگي مسئوليت 
س��ختي را برعهده دارند. مهدي محس��ن نژاد 
و امين ميرزازاده اولين نمايندگان كش��تي ما 
هس��تند و نتايج آنها مي تواند تأثي��ر زيادي در 
عملكرد ساير نفرات داشته باشد. همين مسئله 
اس��ترس آنها را افزايش خواهد داد. با اين حال 
كادرفني و مسئولان فدراسيون تمام توان خود 
را به كار گرفته ان��د تا ملي پوش��ان در بهترين 
شرايط بهترين نتيجه را كسب كنند. محسن نژاد 
در حالي دوبنده تيم ملي در بازي هاي المپيك را 
به تن كرده كه براي رسيدن به مدال كار سختي 
در پيش دارد. در وزن 60 كيلو چهره هايي چون 
مراد مم��دوف آذربايجاني، فوميت��اي ژاپني و 
گئورگي صربس��تاني حضور دارن��د. ميرزازاده 
س��نگين وزن پيش از اين مدال طلاي 2023 
جهان را به گردن آويخت��ه و رقبايي چون لوپز 
كوبايي، صباح ش��ريعتي از آذربايجان و ميلوف 

بلغاري را پيش رو دارد. 
    شرايط خوب بيرون از دهکده

نايب رئيس فدراسيون كشتي تأكيد كرد موفقيت 
در ميدان المپيك قابل مقايسه با ديگر رويدادها 
نيست. حميد سوريان، نابغه كشتي فرنگي ايران 
با كوهي از م��دال كنار فرنگ��ي كاران در پاريس 
حضور دارد. او در اظهارنظري تأكيد كرده شرايط 
كشتي گيران خارج از دهكده بازي ها بسيار خوب 
اس��ت: »تا به اينجاي كار همه چي��ز خوب بوده 
است. اميدوارم در ادامه نيز خدا كمك كند و طي 

روز هاي آتي كشتي گيران با شرايط ايده آل پا به 
ميدان رقابت بگذارند و بهترين نتيجه را كس��ب 
كنند. صددرصد حض��ور تيم خ��ارج از دهكده 
مفيد اس��ت. تدبيري كه انجام ش��ده با توجه به 
گزارش و اخباري كه از دهكده در روز هاي اخير 
به گوش می رس��د و فارغ از آن، تجربه حضور در 
س��ه رقابت المپيك كه دو ميدان آن با شكست 
همراه بوده، مي تواند دليل خوبی بر اين موضوع 
باشد. دليل اين شكست ها فضاي داخل دهكده، 
اس��ترس حضور در آن محيط، ش��رايط سخت 
رقابتي كه ايجاد مي كند، بود و به نظرم اين تدبير 
خوبي بود كه از سوي فدراسيون انديشيده شد تا 
كش��تي گيران در فضاي مناسب با آرامش خاطر 

تمرينات را دنبال كنند.«
س��وريان بازي ه��اي المپي��ك را جدالي س��خت 
توصيف ك��رد:  »تمام��ي تدابيري ك��ه لازم بود از 
سوي فدراسيون لحاظ شده و با توجه به تلاش هاي 
ش��بانه روزي فدراس��يون، كادر فن��ي و قهرمانان 
ش��رايط ب��راي افتخارآفريني مهياس��ت، اما بايد 
بپذيريم كه المپيك ميدان بس��يار سختي است و 
همه رقبا ت��لاش كرده اند، ولی ما ه��م اميدواريم. 
مردم عزيز براي كشتي گيران دعا كنند. اميدوارم 
اتفاقات خوبی بيفتد و دل هموطنان ما شاد شود و 

پرچم كشورمان به اهتزاز درآيد.«
   دوچرخه جايزه ركوردشکني

علي لبيب كه توانس��ت پس از 16 س��ال از خط 
پايان رقابت هاي دوچرخه س��واري جاده المپيك 
عبور كند، دوچرخه جايزه گرفت. تنها ملي پوش 
دوچرخه سواري ايران كار س��ختي در ماده جاده 

داش��ت. لبيب در رقابت با 90 ورزش��كار مسافت 
273 كيلومتري را ركاب زد و با ثبت زمان 6ساعت 
و 46 دقيقه و 33 ثانيه به عنوان نفر هفتاد و ششم 
از خط پايان عبور ك��رد. در المپيك 2008 پكن 
حسين عسگري آخرين دوچرخه سوار ايراني بود 
كه از خط پايان المپيك عبور كرد. علي لبيب در 
خصوص عملكردش اظهار داشت: »خوشحالم كه 
توانستم به عنوان نفر 76 از خط پايان عبور كنم. 
يكي از س��خت ترين روزهاي زندگي ام را پش��ت 
سر گذاشتم و خوش��حالم كه زحماتم نتيجه داد. 
خوشحالم طلس��م رد نكردن خط پايان را پس از 
سال ها شكس��تم. اميدوارم اين عملكرد روزهاي 
خيلي بهتري را براي دوچرخه س��واري ايران رقم  
بزند و بتوانيم آينده درخشان تري داشته باشيم.« 
همانطور ك��ه انتظار مي رف��ت دوچرخه اي كه 
علي لبيب ب��ا آن ركاب زد به او اهدا ش��د. اين 
موضوع در بازي ه��اي المپيك عرف اس��ت و 
اگرچه اين س��نت در المپيك توكيو اجرا نشد، 
اما رئيس فعلي فدراس��يون دوچرخه سواري با 
اين كار ب��ه نوعي از لبيب تقدير و تش��كر كرد. 
رس��ول اس��دي در خصوص اهداي دوچرخه 
KTM مدل 2024 به اي��ن ملي پوش گفت: 
 »در برخي ادوار اين بازي ه��ا، دوچرخه اي كه 
فدراسيون براي حضور نماينده خود در المپيك 
تهيه يا خريداری كرده در پايان اين رويداد به 
خود او اهدا مي شد. ما از قبل اين هم اين برنامه 
را داش��تيم كه حتي اگر لبيب نتواند مسابقه را 
تمام كند و پياده شود اين دوچرخه را در اختيار 

او قرار دهيم.«

ورود گوش شكسته ها  به گود المپيك

 سرخابي ها از آزادي و تختي 
به شهر قدس رسيدند!

در صورتي ك��ه ورزش��گاه تختي     حامد قهرماني
مهي��اي ميزبان��ي از ديداره��اي 
ابتداي��ي اس��تقلال و پرس��پوليس در فصل پيش رو نش��ود، 
سرخابي ها در ورزشگاه شهداي شهر قدس به ميدان خواهند 
رفت. آنچه تا به امروز مش��خص و قطعي به نظر مي رسد، اين 
اس��ت كه ورزش��گاه آزادي فعلًا امكان پذيرايي از استقلال و 
پرس��پوليس و حتي تيم ملي فوتبال ايران را ندارد. با توجه به 
مرمت و بازسازي مهم ترين ورزش��گاه ايران، استاديوم تختي 
به عنوان گزينه جانش��ين ميزباني از س��رخابي ها مطرح شد، 
ورزشگاهي كه چند سالي است مسابقه اي در آن برگزار نشده و 
ايرادات فراواني دارد. آماده سازي ورزشگاه تختي طي هفته هاي 
اخير با جديت بيشتري دنبال شده است، اما ميزان آن به حدي 
نيس��ت كه بتوان��د ميزب��ان ديداره��اي ابتدايي اس��تقلال و 

پرسپوليس در فصل بيست وچهارم ليگ برتر باشد. 

با توجه به اين مس��ئله به احتمال فراوان ديدارهاي استقلال و 
پرس��پوليس در چهار هفته ابتدايي فصل در ورزشگاه شهداي 
ش��هر قدس برگ��زار خواهد ش��د، اس��تاديومي كه ب��ه دليل 
كاس��تي هاي ورزش��گاه ش��هيد نصيري يزد قرار بود ميزبان 
ديدارهاي خانگي چادرملوي اردكان باش��د، به همين خاطر، 
ديدارهاي خانگي چادرملو تا زمان آماده سازي ورزشگاه تختي 
و بهره برداري دو تيم استقلال و پرسپوليس از ورزشگاه شهداي 
شهر قدس به ورزشگاه امام خميني)ره( اراك منتقل مي شود. 

همچنين تيم تهراني هوادار نيز در اين مدت ديدارهاي خانگي 
خود را در ورزشگاه پاس قوامين تهران برگزار مي كند. استاديوم 
پاس قوامين با نظر كارگروه استانداردس��ازي ورزش��گاه هاي 
كشور از جمع استاديوم هاي ميزبان بازي هاي خارج شده بود 
كه با اين اوصاف باز هم ش��اهد برگزاري مسابقات ليگ در آن 

خواهيم بود. 

چادرملو آواره شد، پاس قوامين برگشت

50 هزار دلار پاداش اتهام زني و ترک ميدان

المپيك پاريس ميدان تضادها
المپيك جاي عجيبي است؛ ميدان 

تضادهاست، ميداني كه حتي آنها     فریدون حسن
كه مدعي هستند همه را در آن به يك چشم نگاه مي كنند هم به 
تبعيض دچار مي شوند. نمونه اين تبعيض ها را اين روزها مي توان 
در نوع رفتار با بوكسور زن الجزايري به وضوح ديد. اينكه بوكسور 
ايتاليايي چون نمي توان��د ضربات او را تحمل كن��د در ثانيه 46 
مس��ابقه را رها مي كند و بعد هم به او اتهام مي زن��د، اما به جاي 
محروميت توس��ط اتحاديه جهان��ي، 50 ه��زار دلار پاداش هم 
مي گيرد، پاداش��ي برابر با نفر اول المپيك و مدال طلا! بوكسور 
مجارستاني هم اين توهين را تكرار كرد، ولي اتفاقي رخ نداد. سؤال 
اينجاست اگر اين ماجرا ها برعكس رخ مي داد هم جامعه جهاني 
ورزش چنين واكنشي نشان مي داد؟ اگر جاي دو ورزشكار عوض 
مي ش��د چه اتفاق��ي می افت��اد؟ كميت��ه بين الملل��ي المپيك، 
فدراس��يون ها و اتحاديه ه��اي جهاني در ماج��راي تحريم رژيم 
صهيونيس��تي ثابت كردند كه تنها ادعاي انسان دوس��تي دارند. 
پاداش دادن به توهين كنندگان به بوكسور الجزايري هم در همين 

راستا قرار مي گيرند. 
   من يک زن هستم

ايمان خليف الجزايري كه در المپيك به چهره بسيار پرحاشيه اي 
تبديل ش��د در وزن 66 كيلوگرم به نيمه نهايي مسابقات رسيد و 
برنز بازي ها را براي خود قطعي كرد كه اولين مدال براي كشورش 
در بازي هاي پاريس شمرده مي شود. خليف در مرحله يك چهارم 
نهايي، آنا لوكا هاموري از مجارستان را شكست داد. قبل از مبارزه، 
هاموري اين مبارزه را ناعادلانه خواند و تصويري را در شبكه هاي 
اجتماعي از يك بوكسور زن در رينگ در برابر يك هيولاي شاخدار 
به اشتراك گذاش��ت، اما پس از مبارزه، اين بوكسور مجارستاني 
حريفش را در آغوش گرفت. پس از مبارزه، خليف به زبان مادري 
خود فرياد زد: »مي خواهم به تمام دنيا بگويم كه من زن هستم و 
زن خواهم ماند.« خليف در مرحله نيمه نهايي به مصاف جانجي 

سووانافانگ از تايلند مي رود. 
   مقايسه من با فلپس اشتباه است

اعجوبه شناي فرانسه به مقايسه اش با مايكل فلپس واكنش جالبي 
نشان داد. او اعتراف كرد كه هرگز تصور نمي كرد چهار مدال طلا 
را در المپيك كسب كند. لئون مارشان، ستاره 22ساله فرانسوي 
تاكنون روي هم چهار مدال طلا را در پاريس كسب كرده است؛ از 
جمله قهرماني در 200متر پروانه و 200متر قورباغه. فرانسوي ها 
مارش��ان را با مايكل فلپس مقايسه مي كنند، موضوعی كه باعث 
شده او واكنش نشان دهد. مارشان می گويد: مقايسه من با فلپس 
ديوانگي است. فلپس و مارك اسپيتز اسطوره هاي شنا هستند و 
نمي توانم مقايسه خودم با آنها را درك كنم. اصلًا فكر نمي كردم 
كه چهار مدال طلا كس��ب كنم. در ابتدا تنها به كسب يك مدال 
طلا فكر مي كردم و اكنون بسيار خوشحالم كه اين نتيجه فراموش  

نشدني را به دست آورده ام.«
   اعتراف به قدرت حريف

نيگولا گربيچ، سرمربي تيم ملي واليبال لهستان بعد از شكست 
برابر ايتاليا به قدرت تيم حريف اعتراف و تأكيد كرد تيمش بايد 
در بازي بعدي بهتر ظاهر شود. او گفت: »با اين شرايط همه نگران 
هستند. ما با تيمي بازي كرديم كه عملكرد خيلی خوبی داشت و 
خيلي بهتر از ما بود. فكر مي كنم اگر ايتاليايي ها مانند دو ست اول 
بازي كنند، هيچ تيمي قادر به شكست آنها نخواهد بود. در ديدار 
بعدي بايد بهتر از دو ست اول بازي كنيم. در واقع برابر ايتاليا در دو 
ست اول هيچ انرژي نداشتيم. گاهي اوقات، وقتي بازي تشريفاتي 
است ممكن است اين اتفاق بيفتد. فكر مي كنم بچه ها مي دانند 
كه چقدر بازي با اسلووني مهم است. اكنون هيچ چيز مهم نيست 
و ما فقط بايد به اسلووني فكر كنيم. بايد بهترين واليبال خود را به 

نمايش بگذاريم تا برنده شويم.«
   فرياد هاي محمد علي

دروازه بان تيم هندبال مص��ر به دليل ب��دن تنومند و همچنين 
فريادها و سيوهايش مورد توجه دنبال كنندگان المپيك 2024 
پاريس قرار گرفته است. محمد علي 31 ساله، 130 كيلوگرم وزن 
دارد و بدنش به هيچ وجه به ورزشكاران شباهت ندارد و حتي شكم 
بيرون زده او باعث مي شود بس��ياري از افراد ورود او به هر مكان 
ورزشي در زندگي اش را كاملًا بعيد بدانند، اما با اين حال درخشش 
اين دروازه ب��ان در ديدارهاي تيم ملي مصر مقابل مجارس��تان و 
دانمارك، تمام حاضران در سالن را وادار كرد كه پس از پايان دو 
مسابقه به شدت او را تشويق كنند. علی كه در حال تبديل شدن 
به يكي از نمادهاي المپيك پاريس است، براي ايجاد ترس در دل 
مهاجمان به فرياد تكيه مي كند، موضوعي كه باعث شده برخي از 
رسانه ها در توصيف او بنويسند: »وقتي غرش مي كند، صدايش در 

سالن ورزشي مي پيچد.«

       روی خط خبر
        المپیک 2024

افشاگري هاي كاپيتان شمشيربازي پس از ناكامي در پاريس

تكليفم را با برخي افراد روشن مي كنم
شعباني بهار و مربي كره اي تيروكمان را زمين مي زنند

فلاح به عملكرد فدراسيون باخت
حواشي شمشيربازي ايران تمامي ندارد. پس از ناكامي چهار شمش��يرباز كشورمان در رقابت هاي 
انفرادي و تيمي بازي هاي المپيك پاريس، اظهارنظر كاپيتان تيم ملي وجود حواش��ي و اختلافات 
قديمي در اين تيم را تأييد كرد. تأثيرات منفي استفاده از سرمربي خارجي، اردوي بي حاصل فرانسه 
براي ملي پوشان و حضور مسعود فتوحي برادر محمد فتوحي )ملي پوش( در دهكده بازي ها از جمله 
حواشي اخير شمشيربازي كش��ورمان بوده و نتيجه آن نيز چيزي نبوده جز ناكامي در كسب مدال 
المپيك. علي پاكدامن در اولين اظهارنظرش پس از شكست در المپيك، در خصوص حواشي بازي هاي 
پاريس به ايسنا گفت: »بدشانس ترين شمشيرباز ايران در المپيك ها هستم. من در المپيك توكيو 
هم توانستم كار خودم را انجام دهم، اما امتياز ضربه آخر را به من ندادند. در بازي مقابل مجارستان در 
المپيك پاريس نيز هر بار از پيست پايين آمدم، بازي را با اختلاف امتياز تحويل دادم. مدال المپيك 
يك شبه ساخته نمي شود. مسابقات تيمي اس��ت و بايد يك تيم براي پيروزي برويم و در يك سطح 
باشيم. وقتي در يك سطح نباشيم نتيجه اش مي شود بازي مقابل فرانسه يا اينكه بعد از چندين دوره 

مدال نقره بازي هاي آسيايي خود را به برنز تبديل كرديم.«
پاكدامن در ادامه به رفتارهاي تحقيرآميز كريستين بائو، مربي خارجي تيم ملي اشاره داشت: »كل تيم 
را به اردوي فرسايشي فرانسه اعزام كردند و حتي خود من چند بار تصميم داشتم كه برگردم، اما اين 
اجازه را به من ندادند. شرايط به گونه اي شده بود كه كريستين بائو رفتارهاي تحقيرآميزی داشت.«

كاپيتان تيم ملي تأكيد كرد در يك قدمي كس��ب مدال بوده، اما برخي  اجازه ندادند پيمان فخري 
به عنوان سرمربي، زودتر به اردو اضافه ش��ود:  »دو مدال المپيك را از دست دادم. در المپيك توكيو 
مي گويم عامل آن ناداوري بود، اما در مورد المپيك پاريس ه��م داور و هم تصميمات داخلي باعث 
آن شدند. فكر مي كنم تمام اين اتفاقات براي اين بود كه پيمان فخري برنگردد. بايد از خسروي وفا و 
كيومرث هاشمي تشكر كنم كه كمك كردند پيمان فخري برگردد. اگر او زودتر برمي گشت شرايط 
بهتر مي ش��د و ما راحت مدال المپيك را مي گرفتيم. شش ماه مربي نداش��تم، اما به خاطر المپيك 
سكوت كردم. ابتدا بايد تكليفم را با برخي افراد روش��ن كنم، چراكه با اين سيستم كار كردن كمي 
برايم سخت است. شمشيربازي را كنار نمي گذارم. قدرتم را هم به همه دنيا نشان دادم كه شمشيرباز 
خوبي هستم. بايد ببينم تكليف من چيست. به نظرم برخي افراد بعد از اينكه باقرزاده رفت، همه  كار 
در پشت پرده انجام دادند تا مرا زمين بزنند. به دنبال منافع ملي و موفقيت هستم، نه چيزهايي كه 

برخي به دنبالش هستند.«

مبينا فلاح، بانوي كماندار ايران در المپيك پاريس گل كاشت. زماني كه با حضور در رده بيست و 
هشتم تاريخ سازي كرد. عبور از سد نگويت ويتنامي با تير طلايي در مرحله سي  و دوم نيز موفقيت 
قابل توجهي بود و چه بس��ا اگر مبينا حريف ترك را خيلي براي خود بزرگ نمي كرد، مي توانست 
با كنترل بر استرس��ي كه داشت، او را پشت س��ر بگذارد. اما در نهايت با قبول شكست برابر حريف 
17 س��اله از تركيه كه رنك چهار دنيا را داش��ت به كار خود در المپيك پاريس پايان داد. با وجود 
اين حجت الله واعظي، سرمربي سابق تيم ملي ريكرو ايران معتقد است كه تيروكمان ايران با ادامه 
همكاري با مربي كره اي زمين خواهد خورد و اين تيم آينده درخش��اني نخواهد داشت: »فلاح در 
طول مسابقات استرس بالايي داشت كه نش��ان از عملكرد ضعيف فدراسيون در اين بخش داشت. 
با وجود اين عملكرد مبينا خوب بود و بايد بابت نتيجه اي كه كسب كرد به او خسته نباشيد گفت، 
اما از كارهاي شعباني بهار تعجب مي كنم. او مغرور است و نمي خواهد از كارشناسان استفاده كند 
تا تيمش نتايج بهتري بگيرد. همين نتيجه را يك مربي داخلي هم به راحتي مي توانست به دست 
آورد. فلاح اگر نمايش خوبي داش��ت مربوط به عملكرد ش��خصي خودش بود، نه مربي كره اي، اما 
فدراسيون دوس��ت دارد مربي بي تجربه اي را بياورد كه برايش در المپيك كارنامه درست كند. ما 
پيش از اين هم چهار مربي كره اي به خدمت گرفتيم، اما اين بار بي تجربه ترين را انتخاب كرديم كه 
تنها يك سهميه براي ما داشت. س��هميه اي كه مربي ايراني هم مي توانست كسب كند و نيازي به 
حقوق ماهي 400 ميليون تومان نبود!  براي المپيك ريو هم سهميه گرفتيم و هم داشتيم به سمت 
كسب مدال پيش مي رفتيم، اما امروز با اين روند زمين مي خوريم، وقتي مربي تيم مترجم است و 

سرمربي هم كارنامه المپيكي ندارد.«
واعظي بر اين باور است كه فدراسيون براي آينده برنامه اي ندارد و اين اصلًا خوب نيست: »مشخص 
نيست هدف فدراسيون دقيقاً چه چيزي است. رئيس فدراسيون بيشتر به دنبال توريست شدن است 
و دوس��ت دارد حضور در رويدادهاي مختلف را در كارنامه داشته باش��د. ما نبايد به گرفتن سهميه 
راضي شويم، هدف تيروكمان ايران بايد مدال باشد. بايد براي تحقق اين هدف تلاش كنيم و برنامه 
داشته باشيم. اينكه دوستان فقط از تاريخ س��ازي فلاح صحبت مي كنند، بيشتر براي اين است كه 
مي خواهند افكار عمومي را راضي نگه دارند، وگرنه بيايند در مورد دليل سهميه نگرفتن تيم مردان 
صحبت كنند. مشخص نيست به دنبال چه هستيم كه كامپوند را به خاطر كسب سهميه ريكور رها 

مي كنيم و وضعيت ريكرو هم اين می شود.«

شميم رضوان    بازتاب اشرف رامين    حاشيه

غفور كارگ�ري، رئيس كميت�ه  مل�ي  پارالمپيک با 
حضور در تمرينات تيم ملي پاراتيروكمان ايران كه 
قرار اس�ت با تركيب چهار كماندار مرد و دو كماندار 
زن عازم پاريس شود، ضمن گفت وگوي صميمانه با 
ملي پوشان اين رشته و ش�نيدن دغدغه هاي كادر 
فني از نزديک به تماشاي تمرينات كمانداران نشست 
تا در جريان روند آماده س�ازي آنها برای حضور در 
پاريس قرار گيرد. در اين بازديد سعيد سلگي، معاون 
ورزش قهرماني و محمدحسن پاسوار، دستيار ويژه و 
مشاور رئيس كميته ملي پارالمپيک نيز غفور كارگري 

را همراهي كردند. 

كارگري ميهمان پاراتيروكمان
قاب

لبیب از خط پايان گذشت و دوچرخه گرفت، الفتی هفتم شد


